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Θέμα: «Ένταξη της Β. Εύβοιας στην απαλλαγή του Ε.Ν.Φ.Ι.Α. 2025, 
στα πλαίσια της ισονομίας μεταξύ των πληγεισών από φυσικές 
καταστροφές περιοχών και διευκρινίσεις σχετικά με την απαλλαγή 
από τον Ε.Ν.Φ.Ι.Α. 2024» 
 
 

 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Στις 10 Δεκεμβρίου 2024 κατατέθηκε το νομοσχέδιο του Υπουργείου 
Υποδομών και Μεταφορών με τίτλο «Αναδιάρθρωση σιδηροδρομικού τομέα 
και ενίσχυση ρυθμιστικών φορέων μεταφορών και άλλες διατάξεις». Στις 18 
Δεκεμβρίου, λίγο πριν την ψήφιση του νομοσχεδίου κατατέθηκε η τροπολογία 
με αριθμό 300/7. Σύμφωνα με την παρ. 3α του άρθρου 2 της εν λόγω 
τροπολογίας, οι απαλλαγές της παρ. 7 του άρθρου 3 του ν. 4223/2013 (Α’ 
287), περί απαλλαγών από τον Ενιαίο Φόρο Ιδιοκτησίας Ακινήτων (Ε.Ν.Φ.Ι.Α.) 
των πυρόπληκτων, ισχύουν και για το έτος 2025. Η παρ.7 του ν. 4223/2013 
αφορά στην απαλλαγή των ακινήτων που βρίσκονται σε περιοχές της 
Περιφέρειας Αττικής και της Περιφερειακής Ενότητας Κορινθίας, τις οποίες 
έπληξαν οι πυρκαγιές της 23ης και 24ης Ιουλίου 2018. Παρόλο που το άρθρο 
3 του ν. 4223/2013 περιλαμβάνει και άλλες παραγράφους, τις 7Α έως 7ΣΤ, 
σχετικά με την απαλλαγή του Ε.Ν.Φ.Ι.Α. και άλλων πληγεισών περιοχών, στην 
τροπολογία ουδεμία αναφορά δεν υπήρχε στις περιοχές αυτές. Μια εκ των 
περιοχών αυτών, η οποία αναφέρεται στο άρθρο 7Β, είναι η περιοχή της Β. 
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Εύβοιας, δηλαδή οι πληγέντες από την πυρκαγιά της 3ης Αυγούστου του 
2021, Δήμοι Μαντουδίου-Λίμνης-Αγίας Άννας και Ιστιαίας-Αιδηψού.  
Το ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής, κατά την ψήφιση του νομοσχεδίου, τάχθηκε 
υπέρ της ένταξης της Β. Εύβοιας, και των υπολοίπων περιοχών του άρθρου 3 
του ν. 4223/2013, στην απαλλαγή από τον Ε.Ν.Φ.Ι.Α. του 2025. 
Χαρακτηριστική είναι η παρέμβαση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του 
ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής, ο οποίος τόνισε την ανάγκη ένταξης όλων των 
περιοχών που έχουν πληγεί ανεπανόρθωτα από φυσικές καταστροφές στην 
απαλλαγή. Δυστυχώς, η Κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας επέλεξε να 
κωφεύσει και να μην παρέχει την απαραίτητη στήριξη στις πληγείσες περιοχές.  
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Εξαιτίας της πυρκαγιάς του 2021 και των καταστροφών από τις κακοκαιρίες 
Daniel και Elias το 2023, η ανάκαμψη της περιοχής της Β. Εύβοιας 
αποδεικνύεται ιδιαίτερα δύσκολη. Παράλληλα, η αποκατάσταση των ζημιών, 
και η υλοποίηση έργων υποδομών, όπως των απαραίτητων αντιπλημμυρικών, 
καθυστερούν αδικαιολόγητα. Το αποτέλεσμα είναι με κάθε κακοκαιρία, οι 
κάτοικοι να έρχονται αντιμέτωποι με πλημμυρικά και κατολισθητικά 
φαινόμενα, όπως πρόσφατα με την κακοκαιρία Elena. Εξαιτίας του 
συνδυασμού των συνεχών αυτών καταστροφών με την πρωτοφανή ακρίβεια, 
οι κάτοικοι αδυνατούν να εκπληρώσουν τις φορολογικές τους υποχρεώσεις. 
Ως εκ τούτου, και καθώς ήδη έχει νομοθετηθεί, ορθώς, η απαλλαγή από τον 
Ε.Ν.Φ.Ι.Α. του 2025 άλλων περιοχών, κρίνεται αναγκαία η εκ νέου 
τροποποίηση του άρθρου 3 του ν. 4223/2013, ώστε να ενταχθεί στην 
απαλλαγή από τον Ε.Ν.Φ.Ι.Α. του 2025 και η πληγείσα Β. Εύβοια. 
 
Θα ήθελα ακόμα να υπενθυμίσω ότι παρόλο που η περιοχή έχει απαλλαχθεί 
από τον Ε.Ν.Φ.Ι.Α. του 2024 με το ν. 5135/2024 (ΦΕΚ Α 147/16.09.2024), η 
εκκαθάριση από την ΑΑΔΕ έχει καθυστερήσει και οι κάτοικοι δεν γνωρίζουν τι 
να πράξουν σχετικά με την πληρωμή του. 
 
 
Ερωτάσθε κύριε Υπουργέ, 
 
 
1. Με ποια κριτήρια εξαιρέθηκαν από την απαλλαγή του Ε.Ν.Φ.Ι.Α. του 
2025 οι περιοχές των παραγράφων 7Α έως 7ΣΤ, συμπεριλαμβανομένης και της 
Β. Εύβοιας; 
 
2. Καθώς έχει ήδη ψηφιστεί η απαλλαγή από τον Ε.Ν.Φ.Ι.Α. του 2025 των 
περιοχών της παραγράφου 7 του άρθρου 3 του ν. 4223/2013, προτίθεται το 
Υπουργείο να εντάξει στην απαλλαγή την περιοχή της Β. Εύβοιας, βάσει της 
ισονομίας, και λαμβάνοντας υπόψιν και τις μετέπειτα καταστροφές που 
έπληξαν την περιοχή; 
 
3. Σύμφωνα με απάντηση της ΑΑΔΕ στην ερώτησή μας με αριθμ. πρωτ. 
6892/19.9.2024 σχετικά με την παροχή διευκρινήσεων για την απαλλαγή από 



τον Ε.Ν.Φ.Ι.Α. του έτους 2024 για τη Βόρεια Εύβοια, προβλέπεται νέα 
εκκαθάριση του Ε.Ν.Φ.Ι.Α. 2024. Πότε προβλέπεται να πραγματοποιηθεί από 
την ΑΑΔΕ η νέα κεντρική εκκαθάριση, ώστε να εφαρμοστεί η απαλλαγή των 
κατοίκων της Β. Εύβοιας από τον Ε.Ν.Φ.Ι.Α. του 2024; 
 
    

Η ερωτώσα βουλευτής  
 

Καζάνη Αικατερίνη 
         
 

 
 




